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Geachte raads- en commisssieleden, 
 

 

 
Op 16 december heeft de fractie BVNL vragen gesteld op basis van artikel 41 van het Reglement van 
Orde over daklozen in de vrieskou.  
 

1. Wist u dat het afgelopen jaar het aantal daklozen met een kwart is toegenomen en onder 
jongeren van 18 tot 22 jaar zelfs met de helft en is hier ook sprake van binnen Hilversum? 

Wij kennen het onderzoek van het Leger des Heils met deze cijfers. Onze daklozen worden opgevangen 
door Kwintes en niet door het Leger des Heils. Wij baseren ons op landelijke informatie, op briefadressen 
en CBS data. Hieruit is deze stijging nog niet te zien. In het verleden was er sprake van wachttijden bij de 
jongerenopvang, maar tegenwoordig hoeven jongeren niet meer te wachten (uitzonderingen 
daargelaten).  
 

2. Bent u net als de voorzitter van het Leger des Heils ook enorm geschrokken van deze 
getallen en ziet u deze in het zicht van de vele crisissen de komende jaren nog verder stijgen? 

Het college vindt het zorgelijk dat een groep mensen dakloos is. Zoals toelicht onder vraag één zien wij 
de aantallen in Hilversum vooralsnog niet stijgen. Het college verwacht echter als gevolg van 
ambulantisering van de zorg en het complexer worden van de samenleving geen afname van het aantal 
daklozen. Het overgrote deel van deze daklozen behoorde al langer tot de meest kwetsbare groepen. 
Ook vijf tot tien jaar voor ze dakloos werden, waren zij vaak al in hoge mate uitkeringsafhankelijk. 
Financiële problemen, al dan niet in combinatie met GGZ/verslavingsproblematiek en geen/klein sociaal 
netwerk, zijn de grootste risicofactoren voor dakloosheid. 
 

3. Heeft u zicht op deze daklozen die «onder de radar» leven? Zo niet, wilt u deze exacte 
getallen onderzoeken? 

De precieze aantallen krijgen van een doelgroep die onder de radar leeft zijn altijd een uitdaging. 
Daarom baseren wij ons op landelijke informatie, briefadressen en CBS data om inzicht te krijgen in de 
grote van de doelgroep. Hiernaast hebben wij contact met de zorgaanbieders om zicht te houden op de 



 

 

instroom, doorstroom en uitstroom bij onze voorzieningen. Op basis van het aantal briefadressen 
kennen wij 125 Hilversumse daklozen. Dat cijfer fluctueert en is een moment opname.  
 

4. Heeft u, bijvoorbeeld aan de hand van briefadressen, zicht op hoeveel thuislozen Hilversum 
heeft? Zo niet, wilt u deze exacte getallen onderzoeken? 

Zoals bij vraag 3 aangegeven gaan wij uit van schattingen. Zo geeft ook het aantal briefadressen geen exact 
cijfers over het aantal thuislozen in Hilversum. Er zijn namelijk ook thuisloze inwoners die inwonen bij 
familie of vrienden en op dat adres zijn ingeschreven. Op basis van briefadressen zijn bij ons 30 thuislozen 
bekend.    
 

5. Kent u het conceptwetsvoorstel van de Staatssecretaris van Justitie en Veiligheid over het 
wetsvoorstel gemeentelijke taken mogelijk maken asielopvangvoorzieningen waarin onder andere 
deze maatregelen staan: “Het aantal benodigde opvangplekken wordt per gemeente verdeeld op 
basis van het aantal inwoners. Gemeenten worden nog niet gedwongen om iets te doen, maar 
krijgen drie maanden de tijd om vrijwillig met een plan te komen. Voor elke plek die een gemeente 
aanbiedt boven op het aantal dat van ze gevraagd wordt, krijgt ze een beloning van 2.500 euro” en 
“Provincies moeten met een plan komen voor de overige plekken die nodig zijn. Ze krijgen een 
beloning van 1.500 euro per plek, als ze meer dan 75 procent van de gevraagde opvangplekken 
regelen. Als er dan nog plekken nodig zijn, gaat de Staatssecretaris gemeenten dwingen om voor 
opvang te zorgen”? 

Wij zijn hiermee bekend.   
 

6. Is het geen beter idee om de urgente maatregelen, zoals aangegeven in vraag 5, nu direct in 
te zetten voor onze Hilversumse daklozen, voordat deze nog verder afglijden en helemaal buiten de 
maatschappij komen te staan? 

Voor onze dak- en thuislozen zijn er vooralsnog voldoende opvang plekken.  
 

7. Heeft u «naar aanleiding van de unaniem aangenomen motie M22/41» het kabinetsbeleid, 
met de intentie tot Housing First al bestudeerd? 

Wij zijn hiermee bekend.  
 

8. Is er sprake van een winterregeling voor daklozen? En zo ja, kan de gemeente voldoen aan 
voldoende «dag en nacht» opvangplaatsen? 

 Er is een landelijke winterregeling voor daklozen, die ook in de regio wordt toegepast. Deze regeling is 
deze winter twee keer van kracht geweest. De afgelopen periode hebben we aan de behoefte van 
opvang kunnen voldoen. Wij verwachten dat we ook de komende periode, in het geval van een 
winterregeling, voldoende plekken kunnen bieden. 
 
 

9. Indien vraag 8 negatief wordt beantwoord, hoe wordt er gehandhaafd op daklozen die 
buiten «in de vrieskou» leven? 

n.v.t.  
 

10. Vindt u het niet ook getuigen van weinig urgentie dat de Staatssecretaris van 
Volksgezondheid, Welzijn en Sport met het Nationaal Actieplan Dakloosheid wil beginnen in 2024 en 
oplossen in het jaar 2030? Bent u het met BVNL eens dat iedereen dak- en/of thuisloos kan raken en 
wat lokaal kan, lokaal moet? (https://www.rijksoverheid.nl/actueel/nieuws/2022/12/01/eerst-
eenthuis-centraal-in-nationaal-actieplan-dakloosheid) 

Er wordt al jaren gewerkt aan het terugdringen van de dakloosheid, ook vanuit het Rijk (VWS), voorbeeld 
daarvan is bijvoorbeeld ook de incidentele middelen die we hebben gekregen op basis van het plan van 
aanpak Terugdringen dak- en thuisloosheid, die we regionaal (en lokaal) vanaf 2021 aan het 
uitvoeren/inzetten zijn.  
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Dit nationale actieplan is een vervolg op de brede aanpak dakloosheid.  
  
 
Hoogachtend, 
 
Burgemeester en wethouders van Hilversum, 
de gemeentesecretaris, de burgemeester, 
  

mr. C.P. Torres Barrera dr. ir. G.M. van den Top 
 


